

GT-3 TURBO  
MOTOR-SERIESV10 SPEC.4  
MOTOR-SERIESSPECIAL  
MOTOR-SERIES

## USER GUIDE



LRP electronic GmbH  
Wilhelm-Enssle-Str. 132-134, 73630 Remshalden, Germany  
Tel.: int+49-7181-4098-0, Fax: int+49-7181-4098-30  
INFO@LRP-ELECTRONIC.DE WWW.LRP-ELECTRONIC.DE

**WARNING NOTES**

• **IMPORTANT:** Never leave your RC model unsupervised when the battery is plugged in. If a defect occurs, it could set fire to the model or the surroundings.

**IMPORTANT:** Pay close attention to the following points, as they will destroy the motor and void your warranty:

- Avoid soldering longer than 5sec per soldering joint when replacing the power wires or the brushes to prevent possible damage to the motor due to overheating!
- Never connect the motor incorrectly or with reversed polarity.
- All wires and connections have to be well insulated. Short-circuits can destroy the motor.
- Avoid overtightening the motor screws. Damaged threads are not covered by warranty!
- Avoid overheating the motor due to wrong or too high gear ratios.
- Pay attention to the stated operating voltage range of the motors

**GEARING**

Always check, that your cars drivetrain runs free and doesn't stuck. Never overgear your motor, as a too high gear ratio causes excessive motor wear. Take your kits instruction manual to find the correct pinion. The following recommendations are a good starting point but may vary due to different tracks, models and batteries. These gear ratios are meant for 6-cell 7.2V battery use:

	V10 Spec.4 9x2	GT-3 Turbo / V10 Spec.4					GT-3 Turbo 21x2	GT-3 Turbo 23x2
		10x2	12x2	14x2	17x2	19x2		
Touring Car	9.5 : 1	9.0 : 1	8.0 : 1	7.4 : 1	7.0 : 1	6.6 : 1	6.0 : 1	
Off Road	12.5 : 1	12.0 : 1	10.4 : 1	9.4 : 1	8.2 : 1	7.7 : 1	6.8 : 1	

	Runner Special 2	Buggy Special 2	F1 Special Pro	Touring Car Special 2	Rally Special 2	Truck Puller	Big Block Special
Touring Car	5.9 : 1	6.1 : 1	7.2 : 1	6.8 : 1	6.9 : 1	--	6.8 : 1
Off Road	6.7 : 1	6.9 : 1	8.9 : 1	7.9 : 1	8.1 : 1	--	8.9 : 1

Always let the motor cool down after usage. Never run several battery packs in a row!

**CAUTION:** If the brushes get unsoldered during your run or the endbell melts, the motor is overloaded.

**TUNING**

LRP offers many accessories to maintain your motor and to obtain maximum performance with your LRP motor. Of course you can also use these accessories for other electric motors. The following table will give you some information about the differences of the available accessories:

Racer	Order#	Type	Runs	Power
Street	65931	Motor-Brushes Super-Longlife	40-60	0
Street	65901	Motor-Brushes Sagami-2 „L“ Longlife	30 - 50	00
Hobby	65921	Motor-Brushes Allround, Hard	15 - 30	000
Sport	65941	Motor-Brushes Hyper-T7, Medium	5 - 10	0000
Professional	65911	Silver Motor-Brushes, P-Brush	40 - 60	0000
Professional	65961	Motor-Brushes Xmax-T7, Soft	3 - 5	00000
All	61301	Motor-Springs Medium (Rot)		000
All	61302	Motor-Springs Hard (Purple)		0000
All	61304	Motor-Springs Extra-Hard (Chrom)		00000

**CAUTION:** Harder motor-springs increase power but will create higher motor wear!

**REPAIR PROCEDURES/LIMITED WARRANTY**

All products from LRP electronic (hereinafter called "LRP") are manufactured according to the highest quality standards. LRP guarantees this product to be free from defects in materials or workmanship for 90 days from the original date of purchase verified by sales receipt. This limited warranty doesn't cover defects, which are a result of normal wear, misuse or improper maintenance. This applies among other things on:

- Overload (for example: melted endbell, unsoldered brushes)
- Excessive wear of brushes/commutator due to lack of maintenance
- Excessive amounts of dirt inside the motor
- Damaged winding due to dirt inside the motor
- Mechanical damage due to external causes
- Not rebuildable motors, which are disassembled by the customer
- Rust

To eliminate all other possibilities or improper handling, first check all other components before you send in this product for repair or warranty. Products sent in for repair, that operate perfect have to be charged with a service fee.

By sending in this product, you assign LRP to repair the product, if it is no warranty case. The original sales receipt including date of purchase needs to be included. Otherwise, no warranty can be granted. For quick repair- and return service, add your address and detailed description of the malfunction.

Dear Customer,  
thank you for your trust in this LRP product. By purchasing this LRP motor, you have chosen a high-performance motor. All motors have been specially designed and extensively tested for the different applications.

Please read the following instructions to ensure, that your LRP motor always works up to your full satisfaction.

Please read and understand these instructions completely before you use this product!  
With operating this product, you accept the LRP warranty terms.

**SPECIFICATIONS****LRP GT-3 Turbo:**

Type	Order#	RPM*	Power*	Operating voltage
10x2	58103	42.800	182W	4.8 - 8.4V
12x2	58123	38.000	170W	4.8 - 8.4V
14x2	58143	33.500	162W	4.8 - 8.4V
17x2	58173	28.100	152W	4.8 - 8.4V
19x2	58193	25.300	144W	4.8 - 9.6V
21x2	58213	23.200	137W	4.8 - 9.6V
23x2	58233	21.800	129W	4.8 - 9.6V

**LRP V10 Spec.4:**

Type	Order#	RPM*	Power*	Operating voltage
9x2	57093	46.900	201W	4.8 - 8.4V
10x2	57103	45.100	194W	4.8 - 8.4V
12x2	57123	41.100	179W	4.8 - 8.4V
14x2	57143	36.500	170W	4.8 - 8.4V
17x2	57173	29.200	161W	4.8 - 9.6V
19x2	57193	26.900	155W	4.8 - 9.6V

**LRP Special motors:**

Type	Order#	RPM*	Power*	Operating voltage
Runner Special 2	58261	21.800	128W	4.8 - 9.6V
Buggy Special 2	58271	21.500	126W	4.8 - 9.6V
F1 Special Pro - 16T	57161	31.500	162W	4.8 - 8.4V
Touring Car Special 2 - 18T	57181	27.300	154W	4.8 - 8.4V
Rally Special 2 - 17T	57671	28.500	158W	4.8 - 8.4V
Big Block Special	57880	32.000	172W	4.8 - 8.4V
Truck Puller 2 7.2V	57361	6.500	228Nmm	7.2V
Truck Puller 2 12V	57461	6.100**	361Nmm**	12V

\*Measured at 7.2V  
\*\*Measured at 12V  
Specifications subject to change without notice.

**TIMING**

You can adjust the timing on all LRP V10 Spec.4, F1 Special Pro 2, Touring Car Special 2, Rally Special 2, Big Block Special and Truck Puller 2 motors.

The GT-3 Turbo, Runner Special 2 and Buggy Special 2 motors has a fixed timing, which can not be adjusted.

To adjust the timing, you have to loosen the screws on the endbell. After that, you can adjust the timing by turning the endbell. The timing mark on the can helps you to find the exact timing settings. The recommended range for the timing is 3 to 6.

If you use a higher timing on the motor, be sure to run a shorter gearing (a pinion with 1 or 2 teeth less).

**CAUTION:** Higher timing will give higher RPM and power but the downside is shorter runtime and higher wear. We recommend to always start with the standard Timing setting 3.

**MAINTENANCE**

We recommend to check your motor every 10-15th run for excessive wear. Remove the motor from your car, pull out the springs and brushes and clean the commutator and brushes with a cotton stick and LRP Xtra Cleaner 2 (#65120). Replace brushes which are discolored or too short (min. 5mm) immediately! Also use some LRP Ball Bearing Oil 2 (#65430) on the ball bearings inside the can and the endbell respectively some LRP Bushing Oil (#6544) on the bushings inside the can and the endbell.

We recommend to cut the commutator when replacing the brushes in order to obtain best performance. Be sure to cut the commutator at least after 30 runs. Ask your local hobby shop if you don't have a commutator-lathe or send your motor to your countries LRP-distributor for maintenance.

All LRP V10 Spec.4, F1 Special Pro, Touring Car Special 2 and Rally Special 2 motors come with the LRP Allround brush (#65921) and extra-hard springs (#61304). This combination offers maximum performance and very good lifetime!

All LRP GT-3 Turbo, Runner Special 2, Buggy Special 2 and Truck Puller 2 motors come with the LRP Super-Longlife brush (#65931) and extra-hard springs (#61304). This combination offers optimum performance with high lifetime and low current consumption.

**MOTOR SUPPRESSION**

All electric motors need to have a suppression in order for the motor and the speed-control to work properly. Motors with no capacitors or not enough capacitors may interfere with the speed-control. To avoid this, solder the supplied capacitors to your motor (see picture).

**NOTE:** All LRP motors are already factory equipped with high-performance capacitors.



Our limited warranty liability shall be limited to repairing the unit to our original specifications. In no case shall our liability exceed the original cost of this unit. Because we don't have control over the installation or use of this product, we can't accept any liability for any damages resulting from using this product. By installing or operating this product, the user accepts all resulting liability.

The specifications like weight, size and others should be seen as guide values. Due to ongoing technical improvements, which are done in the interest of the product, LRP does not take any responsibility for the accuracy of these specs.

**LRP-Distributor-Service:**

- Package your product carefully and include sales receipt and detailed description of malfunction.
- Send parcel to your national LRP distributor.
- Distributor repairs or exchanges the product.
- Shipment back to you usually by COD (cash on delivery), but this is subject to your national LRP distributor's general policy.

**GT-3 TURBO  
MOTOREN SERIE**

**V10 SPEC.4  
MOTOREN SERIE**

**SPECIAL  
MOTOREN SERIE**

# GEBRAUCHSANWEISUNG



LRP electronic GmbH  
Wilhelm-Enssle-Str. 132-134, 73630 Remshalden  
Tel.: 07181-4098-0, Fax: 07181-4098-30  
INFO@LRP-ELECTRONIC.DE WWW.LRP-ELECTRONIC.DE

## WARNHINWEISE

• **WICHTIG:** Lassen Sie Ihr RC-Modell niemals unbeaufsichtigt, solange der Akku eingesteckt ist. Im Falle eines Defekts könnte dies Feuer am Modell oder seiner Umgebung verursachen.

**WICHTIG:** Beachten Sie unbedingt die folgenden Hinweise, da diese Ihren Motor zerstören und die Gewährleistung ausschließen:

- Vermeiden Sie, beim Wechseln der Powerkabel oder Motorkohlen, länger als 5sec je Lötstelle zu löten, um eine Beschädigung durch Überhitzung auszuschließen.
- Vermeiden Sie falschen Anschluss oder Verpolung des Motors.
- Alle Kabel und Verbindungen müssen gut isoliert sein. Kurzschlüsse können den Motor zerstören.
- Vermeiden Sie zu festes Anziehen der Motorschrauben. Überdrehte Gewinde sind kein Gewährleistungsfall!
- Vermeiden Sie eine Überlastung des Motors durch falsche oder zu lange Untersetzung.
- Beachten Sie den angegebenen Spannungsbereich der Motoren.

## UNTERSETZUNG

Achten Sie darauf, dass der Antrieb Ihres Modells nicht klemmt. Untersetzen Sie Ihren Motor keinesfalls zu lange, da eine zu lange Untersetzung einen höheren Verschleiß verursacht. Beachten Sie den Bauplan Ihres Modells bei der Suche nach dem richtigen Ritzel. Folgende Angaben sind Richtwerte und können je nach Strecke, Fahrzeug und Akku variieren:

	V10 Spec.4		GT-3 Turbo / V10 Spec.4					GT-3 Turbo	GT-3 Turbo
	9x2	10x2	10x2	12x2	14x2	17x2	19x2	21x2	23x2
Touring Car	9.5 : 1	9.0 : 1	8.0 : 1	7.4 : 1	7.0 : 1	6.6 : 1	6.3 : 1	6.0 : 1	
Off Road	12.5 : 1	12.0 : 1	10.4 : 1	9.4 : 1	8.2 : 1	7.7 : 1	7.3 : 1	6.8 : 1	

	Runner Special 2	Buggy Special 2	F1 Special Pro	Touring Car Special 2	Rally Special 2	Truck Puller	Big Block Special
	Touring Car	5.9 : 1	6.1 : 1	7.2 : 1	6.8 : 1	6.9 : 1	--
Off Road	6.7 : 1	6.9 : 1	8.9 : 1	7.9 : 1	8.1 : 1	--	8.9 : 1

Lassen Sie Ihren Motor nach dem Fahren immer Abkühlen! Fahren Sie niemals mehrere Akkuladungen direkt hintereinander.

**Bitte beachten:** Wenn sich die Kohlen während der Fahrt ablösen oder der Motorkopf schmilzt sind dies deutliche Anzeichen einer Überlastung des Motors.

## TUNING

LRP bietet ein umfangreiches Programm an Zubehör an, mit dem Sie das Maximum aus Ihrem LRP Motor herausholen können. Natürlich kann das Zubehör auch für andere Elektromotoren eingesetzt werden. Die folgende Liste gibt Auskunft über das Lieferprogramm und die Unterschiede der einzelnen Komponenten:

Racertyp	Best#	Typ	Läufe	Power
Street	65931	Motorkohle Super-Longlife	40 - 60	0
Street	65901	Motorkohle Saqami-2 „L“, Longlife	30 - 50	00
Hobby	65921	Motorkohle Allround, Hard	15 - 30	000
Sport	65941	Motorkohle Hyper-T7, Medium	5 - 10	0000
Profi	65911	Silber-Motorkohle, P-Kohle	40 - 60	0000
Profi	65961	Motorkohle Xmax-T7, Soft	3 - 5	00000
Alle	61301	Motorfeder Medium (Rot)		000
Alle	61302	Motorfeder Hart (Purple)		0000
Alle	61304	Motorfeder Extra-Hart (Chrom)		00000

**Bitte beachten:** Härtere Motorfedern erhöhen die Leistung aber auch den Verschleiß!

## ALLGEMEINE GEWÄHRLEISTUNGS- UND REPARATURBESTIMMUNGEN

Produkte der LRP electronic GmbH (nachfolgend „LRP“ genannt) werden nach strengsten Qualitätskriterien gefertigt. Wir gewähren die gesetzliche Gewährleistung auf Produktions- und Materialfehler, die zum Zeitpunkt der Auslieferung des Produkts vorhanden waren. Für gebrauchstypische Verschleißerscheinungen wird nicht gehaftet. Diese Gewährleistung gilt nicht für Mängel, die auf natürliche Abnutzung/Verschleiß, eine unsachgemäße Benutzung oder mangelnde Wartung zurückzuführen sind. Dies liegt unter anderem vor bei:

- Überlast (z. B. Lagerschild geschmolzen, Kohlen abgelötet)
- Übermäßige Abnutzung der Kohlen/Kollektoren aufgrund mangelnder Wartung
- Übermäßiger Dreck im Motor
- Wicklungsriß durch Dreck im Motor
- Mechanische Beschädigung durch äußere Einwirkung
- Nicht zerlegbare Motoren, die vom Kunden geöffnet wurden
- Rost

Bevor Sie dieses Produkt zur Gewährleistung oder Reparatur einsenden, prüfen Sie bitte alle anderen verwendeten Komponenten, um andere Störquellen und Bedienfehler auszuschließen. Sollte das Produkt bei der Überprüfung durch unsere Serviceabteilung keine Fehlfunktion aufweisen, müssen wir Ihnen hierfür eine Bearbeitungsgebühr berechnen.

Mit der Einsendung des Produktes erteilen Sie LRP einen Reparaturauftrag für den Fall, dass kein Gewährleistungsanspruch vorliegt. Ein Gewährleistungsanspruch kann nur anerkannt werden, sofern eine Kopie des Kaufbelegs beigelegt ist. Auf Ihre ausdrückliche Anforderung erstellen wir einen kostenpflichtigen Kostenvorschlag. Wenn Sie nach Zusendung des Kostenvorschlags den Auftrag zur Reparatur erteilen, entfallen die Kostenvorschlagskosten. An unseren Kostenvorschlag sind wir zwei Wochen ab Ausstellungsdatum gebunden.

Sehr geehrter Kunde, vielen Dank für Ihr Vertrauen in dieses LRP Produkt. Sie haben sich mit dem Kauf dieses LRP Motors für einen Motor der Spitzenklasse entschieden. Alle Motoren wurden speziell für die versch. Einsatzgebiete optimiert und ausgiebigen Praxistests unterzogen.

Bitte lesen Sie die folgenden Informationen um sicherzustellen, dass Ihr LRP Motor stets zu Ihrer vollsten Zufriedenheit funktioniert.

Bitte lesen und verstehen Sie diese Anleitung vollständig bevor Sie dieses Produkt einsetzen. Mit der Inbetriebnahme dieses Produktes erklären Sie sich mit den LRP Gewährleistungsbedingungen einverstanden.

## TECHNISCHE DATEN

### LRP GT-3 Turbo:

Typ	Best#	Drehzahl in U/min*	Leistung*	Betriebsbereich
10x2	58103	42.800	182W	4.8 - 8.4V
12x2	58123	38.000	170W	4.8 - 8.4V
14x2	58143	33.500	162W	4.8 - 8.4V
17x2	58173	28.100	152W	4.8 - 8.4V
19x2	58193	25.300	144W	4.8 - 9.6V
21x2	58213	23.200	137W	4.8 - 9.6V
23x2	58233	21.800	129W	4.8 - 9.6V

### LRP V10 Spec.4:

Typ	Best#	Drehzahl in U/min*	Leistung*	Betriebsbereich
9x2	57093	46.900	201W	4.8 - 8.4V
10x2	57103	45.100	194W	4.8 - 8.4V
12x2	57123	41.100	179W	4.8 - 8.4V
14x2	57143	36.500	170W	4.8 - 8.4V
17x2	57173	29.200	161W	4.8 - 9.6V
19x2	57193	26.900	155W	4.8 - 9.6V

### LRP Special Motoren:

Typ	Best#	Drehzahl in U/min*	Leistung*	Betriebsbereich
Runner Special 2	58261	21.800	128W	4.8 - 9.6V
Buggy Special 2	58271	21.500	126W	4.8 - 9.6V
F1 Special Pro - 16T	57161	31.500	162W	4.8 - 8.4V
Touring Car Special 2 - 18T	57181	27.300	154W	4.8 - 8.4V
Rally Special 2 - 17T	57671	28.500	158W	4.8 - 8.4V
Big Block Special	57800	32.000	172W	4.8 - 8.4V
Truck Puller 2 7.2V	57361	6.500	228Nmm	7.2V
Truck Puller 2 12V	57461	6.100**	361Nmm**	12V

\* Gemessen bei 7.2V  
\*\* Gemessen bei 12V  
Änderungen der Spezifikationen vorbehalten.

## TIMING

Alle LRP V10 Spec.4, F1 Special Pro 2, Touring Car Special 2, Rally Special 2, Big Block Special und Truck Puller 2 Motoren bieten Ihnen die Möglichkeit das Timing einzustellen.

Die GT-3 Turbo, Runner Special 2 und Buggy Special 2 Motoren haben ein festes Timing, welches nicht verstellbar werden kann.

Zur Einstellung des Timings müssen Sie die beiden Schrauben am Motorkopf lösen. Sie können dann den Motorkopf verdrehen. Die Timingangabe auf dem Gehäuse hilft Ihnen, das richtige Timing exakt einzustellen. Der empfohlene Bereich für das Timing liegt bei 3 bis 6.

Wenn das Timing am Motor erhöht wird, muss eine kürzere Untersetzung, also ein Ritzel mit 1-2 Zähnen weniger, gewählt werden!

**Bitte beachten:** Höheres Timing bedeutet eine höhere Drehzahl und Leistung aber auch erhöhten Verschleiß und kürzere Fahrzeit! Wir empfehlen, immer mit der Standardeinstellung Timing 3 zu starten.

## WARTUNG

Sie sollten Ihren Motor alle 10 - 15 Akkuladungen auf übermäßigen Verschleiß überprüfen. Bauen Sie dazu den Motor aus, entfernen Sie Federn und Kohlen und reinigen Sie den Kollektor und die Kohlen mit einem Wattestäbchen und LRP Xtra Cleaner-2 (#65120). Tauschen Sie verfarbte oder zu kurze (min. 5mm) Kohlen umgehend aus! Geben Sie ebenfalls etwas LRP Ball Bearing Oil 2 (#65430) auf das Kugellager im Gehäuse und im Motorkopf bzw. etwas LRP Bushing Oil (#6544) auf das Gleitlager im Gehäuse und im Motorkopf. Wir empfehlen bei jedem Kohlenwechsel auch den Kollektor zu überdrehen um beste Leistung zu erzielen. Spätestens jedoch nach 30 Läufen. Sollten Sie keine eigene Kollektordrehbank besitzen, fragen Sie Ihren Fachhändler oder schicken Sie Ihren Motor zum LRP-Service zur Wartung.

Alle LRP V10 Spec.4, F1 Special Pro, Touring Car Special 2 und Rally Special 2 Motoren werden mit der LRP Alfrond Kohle (#65921) und extraharten Federn (#61304) ausgeliefert. Diese Kombination besticht durch hohe Leistung und sehr gute Lebensdauer!

Alle LRP GT-3 Turbo, Runner Special 2, Buggy Special 2 und Truck Puller 2 Motoren werden mit der LRP Super-Longlife Kohle (#65931) und extraharten Federn (#61304) ausgeliefert. Diese Kombination bietet optimale Performance bei gleichzeitig hoher Lebensdauer und geringerem Stromverbrauch.

## ENTSTÖRUNG DES MOTORS

Für eine einwandfreie Funktion des Motors und des Reglers müssen Elektromotoren entölt werden. Motoren mit keinen oder nicht ausreichenden Kondensatoren können Störungen verursachen. Löten Sie deshalb unbedingt die beigelegten Kondensatoren an Ihren Motor an (siehe Abbildung).



**WICHTIG:** Alle LRP Motoren sind bereits ab Werk mit hochwertigen Kondensatoren entölt.

Da wir einen ordnungsgemäßen Gebrauch unserer Produkte nicht überwachen können, übernehmen wir keinerlei Haftung für unmittelbare und mittelbare Schäden aller Art, die im Rahmen des Gebrauchs oder auch sonst beim Benutzer und/oder Dritten entstehen. Jeglicher Gebrauch dieses Produkts erfolgt daher auf eigene Gefahr. Die Gewährleistung übersteigt in keinem Fall den Wert dieses Produktes. Durch Inbetriebnahme des Produktes erkennen Sie die obigen Bedingungen an und übernehmen die volle Verantwortung aus dem Gebrauch dieses Produktes.

Die von LRP angegebenen Werte über Gewicht, Größe oder Sonstiges sind als Richtwert zu verstehen. LRP übernimmt keine formelle Verpflichtung für derartige spezifische Angaben, da sich durch technische Veränderungen, die im Interesse des Produktes vorgenommen werden, andere Werte ergeben können.

### LRP-Werks-Service:

- Produkt mit Kaufbeleg und Fehlerbeschreibung bruch sicher verpacken.
- Einsenden an:  
LRP electronic GmbH – Serviceabteilung  
Wilhelm-Enssle-Str. 132-134  
73630 Remshalden, Deutschland  
Fax: int. +49 7181 4098-13  
eMail: service@lrp-electronic.de  
Web: www.lrp-electronic.de
- LRP repariert das Produkt.
- Rücksendung an Sie per Nachnahme.